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Kitüntetések 
A Magyar Népköztársaság A Magyar Népköztársaság 

Elnöki Tanácsa dr. Hilvert Elnöki Tanácsa Major Máté 
Elek Tamásnak, a műszaki Kossuth-díjas akadémikus-
tudományok kandidátusának, nak, a Budapesti Műszaki 
a Mélyépítési Tervező Válla- Egye'.em tanárának kiemel-
tet műszaki-gazdacági ta- kedő tudományos és oktató 
nácsadójának eredményes munkája elismeréséül, nyug-
munkássága elismeréséül 80. állományba vonulása alkal-
születésnapja a'kalmából a mából a Munka Vörös Zász-
Munka Vörös Zászló Érdem- ló Érdemrendje kitüntetést 
rendje kitüntetést adomá- adományozta. A kitüntetést 
nyozta. A kitüntetest Loson- T . .., . _ 
czi Pál. az Elnöki Tanács el- L o s o n c z > P á l - a z Elnök! Ta-
noké adta át. Jelen volt dr. n á c s elnöke adta át. Jelen 
Szabó János építésügyi és volt dr. Gosztonyi János ok-
város'ejlesztési államtitkár, tatási államtitkár. 

• • 

Üzemrészt 
épít a Rába 
Gyáregységet épít Szom-

bathelyen a Győri Rába Va-
gongyár. Az 1300 dolgozót 
foglalkoztató, két év alatt 
megépülő új üzem különbö-
ző alkatrészeket gyárt majd 
a győri anyagyárnak a köz-
úti járműprogram megvaló-
sításához. Húsz hektárnyi 
területét már kijelölték a vá-
ros déli részén, a mtinkálato-
kát hamarosan mégkezdik. 
(MTI) 

Panaszaink sorsa 
Egy NEB-vizsgálat eredményei 

Sorra-rendre vesz fel a népi ellenőrök, kisebbekre A vizsgálat tapasztalatai 
népi ellenőrzés vizsgálati viszont szép számmal akad- szerint tehát a még meglevő 
programjaiba olyan témákat, tak. Például a lakáshivatal- hiányosságokat viszonylag 
amelyek valamennyiünket nál, ahol jó néhány esetben könnyen fel lehetne számol-
közelről érintenek. Legutóbb tapasztalták az ügyintézés ni. Hiszen már korántsincs 
például azt vizrgálta meg a késedelmességét. Igaz, az annyi gond és baj a pana-
városi-járási népi ellenőrzi- igénylők nagy száma számta- szok és bejelentések intézése 
si bizottság — dr. Öcsai Jó- lan panaszos üggyel terheli körül, mint néhány évvel ko-
zsef népi ellenőr vezetésével a lakáshivatalt, de — mint a rábban. Jó példa erre, hogy 
—. hogyan intézik a városi NEB megállapította: „Az a városi tanács vb titkársá-
tanácsnál, a városgazdálko- ügyfelek számára adandó gának szervezési osztályán 
dási vállalatnál, a vízművek- gyors és konkrét válasz ele- , . .... ., 
nél és a GELKA megyei ki- "ét vehetné a sorozatos és ^ k á r t y á k o n tartják nyíl-
rendeltségénél a lakosság ismételt panasz-előterjeszté- v á n a panaszokat, s azt is, 
közérdekű bejelentéseit és seknek." hogyan intézték el az egyes 
panaszait. A vizsgálat ered- E z a tanulságos megálla- ügyeket. Ez a rendszer nyil-

ülásán vitatottamig I^NEB p í t á s a t ö b b i v i z s g á , t t e r ü " v á n n e m c s a k a ^yors és 
nyilván érdeklődésre tart- létre is többé-kevésbé érvé- könnyű áttekinthetőség miatt 

hat számot, hiszen meglehe- nyes. Hiszen nem csupán a hasznos, hanem azért is, 
tősen sokunknak vannak lakáshivatal van abban a mert lehetővé teszi a pana-
S S t ' b S ^ l n ! " e h é z J e t b e n , hogy hiá- szok időnkénti átfogó érté-
tézéséről. ha akar, nemigen tud segí- kelését, s azt, hogy a leg-

Az nyilván mindenki szá- teni a panaszoson. Sok beje- gyakrabban elő "orduló ügyek-
mára világos, hogy a pana- lentés és panasz érkezik pél- re az átlagosnál több gondot 
szok, közérdekű bejelentések dául a városi tanács vb épí- fordíthassanak, 
gyors és eredményes intézé- tási osztályára, vagy a víz- Bár szemet szúró hiányos-
se a szó legszorosabb értei- művekhez is, amelyeken — ságokat nem találtak a népi 
mében vett közérdek. Éppen pénz hiányában — egyelőre ellenőrök, a NEB tegnap 
ezért szabják meg szigorú nem lehet segíteni. Ezrei mégis javaslatot fogadott el 
jogszabályok az ügyintézők kapcsolatban szögezték le a a vizsgált szervek számára 
tennivalóit. Vajon hogyan népi ellenőrök, hogy: „A ta- azzal a céllal, hogy tovább 
tartják be ezeket a szabá- nócs szakigazgatási szervei- javítsák munkájukat. Ez 
lyokat? nél előforduló panaszok egy nyilván mindenképpen hasz-

A népi ellenőrzés vizsgála- része azáltal is orvosolható nos és szükséges, hiszen fon-
tának eredményeit viszony- lenne, ha gyorsabb ügyinté- tos politikai érdek fűződik 
lag könnyű summázni: nagy zés valósulna meg, és az ál- ahhoz, hogy a panaszokat, 
hiányosságokat sehol sem ta- lampólgárok kimerítő, rész- bejelentéseket mindenütt 
pasztaltak. Bár túlzottan letes, meggyőző választ kap- gyorsan és érdemben, sőt, 
nagy hibákat nem találtak a nának." udvariasan intézzék. 

Családi intézetek 
tájkoiiferenciája Szegeden 

Hat megye (Baranya, Bács- ideológiai meggyőzése terén 
Kiskun, Békés, Csongrád, címmel. 
Somogy és Tolna) családi Az előadás után kiállítás 
és társadalmi eseményeket nyílt a Technika Házában a 
rendező irodáinak több mint konferencián részt vevő hat 
80 munkatársa érkezett Sze- megye irodáinak fotó-, pro-
gedre, az első ízben megren- paganda- és emléktárgy-
dezendő háromnapos dál-ma- anyagaiból. A bemutatót 
gyarországi tájkonferenciára. Eberling László, a pécsi iro-
Tegnap, hétfőn délután a vá- da vezetője nyitotta meg. 
rosi tanács dísztermében Ezután filmbemutatót tartot-
Papp Gyula, a városi tanács tak. A hétfői program hang-
elnöke nyitotta meg az ese- versennyel és & rendezvé-
mén» sorozatot. majd dr. nyek műsorelemeinek bemu-
Koncz János, az MSZMP tatójával ért véget. 
Csongrád megyei bizottságá- Ma, kedden négy előadás 
nak titkára tartott előadást hangzik el, melyet korrefe-
Társadalmi életünk jelen rátumok egészítenek ki. A 
szakaszának legfontosabb konferencia résztvevői dél-
ideológiai és társadalompoli- u t á n városnézésen vesznek 

részt 
tikai kérdései, valamint a 

Az I. Dél-magyarországi párt, a szakszervezet és a Táikon'erenc'a korreferátu-
KISZ feladatai a szocialista m o kkal és vitával ér véget 
tartalmú családi ünnepek december 17-én, szerdán. 

Űj üdülőkörzet 
Az aggteleki barlangvidék-

től a Szalaika-völgyön át 
Egerig húzódó „idegenforgal-
mi folyorsó" kazincbarcikai 
részén a városi tanács az 
üzemek segí! ságével — új 
üdülőkörzetet alakít ki. 

A tervek szerint a Tardo-
na patak völgyében pihenő-, 
parkot és csónakázótavat 

létesítenek. Ennek folytatá 
saként a herbolyai bányata-
vak mintegy tizenhat hektá 
ros környezetét parkerdővé 
alakítják át, a tavakat pedig 
halasítják. Ezen a területen, 
megközelítőleg tizenkétmillió 
forintos költséggel, százhúsz 
személyes turistaszállodát 
építenek. 

Egymillió 
tonna cement 

Hétfőtől éves tervén felül 
termel Baranya legfiatalabb 
építőanyag-ipari bázisa, a 
Beremendi Cement- és Mész-
mű. 

A BCM dolgozói a kong-
resszusi verseny második 
szakaszában is példamutató-
an ellátták feladatukat, sor-
ra teljesítették vállalásaikat. 
Az idén — a termelés felfu-
tásának harmadik esztende-
jében — már teljes kapaci-
tással üzemel a két és fél 
milliárd forint költséggel 
épített gyár. December köze-
péig, határidő előtt, minden 
eddiginél nagyobb mennyisé-
get, 1 mill'ó tonna cementet 
állítottak elő. 

Az év hátralevő két heté-
ben még 30 000 tonna ce-
mentet termelnek. (MTI) 

Felelősséggel - lenekkel 
N émelyek egy kicsit úgy állnak a szo-

cialista rendszerrel és a mi rend-
szerünk adta lehetőségekkel — 

mondta a magyar szakszervezetek XXIII. 
kongresszusának vitazáró beszédében Gás-
pár Sándor főtitkár —. mint a házasság-
ban néhány év után egyik-másik férj. Egy 
idő után megszokottá válik számára a há-
zasság. és lassan-lassan elmaradnak a 
megemlékezések a születésnapról, a há-
zassági évfordulóról.. . Mi ne elégedjünk 
meg az eddig elért fejlődéssel. Mi ,ne 
szokjuk meg' azt. amit a szocialista rend-
szer már adni tud. A szocialista rendszer 
többre képes ennél, és többet is tűzött ma-
ga elé. mint amennyi ma van. Munkánktól 
függően, ma többet ad, mint tegnap, de 
holnap többet fog adni,'mint ma, ha meg-
dolgozunk érte." 

Hat napig tanácskozott a magyar szak-
szervezetek XXIII. kongresszusa. Hat na-
pig erről folyt a vita, a beszélgetés, a „dol-
gozó nép okos gyülekezetében", hogy utána 
ki-ki ismét munkához lásson. És ugyanazt 
csinálja, amit eddig, csak egy kicsit job-
ban. A négymillió szervezett dolgozót kép-
viselő kongresszus vitájában 84-en mond-
tak véleményt a szakszervezetek csaknem 
fél évtizedes munkájáról és az elkövetke-
ző időszak tennivalóiról. A beszámolók — 
Gáspár Sándor fótitkár előadói beszéde és 
és a titkári korreferátumok —, valamint a 
felszólalások legfőbb jellemzője két szó-
ban. két fogalomban meghatározható: fe-
lelősségérzet és tenniakarás. Abban a biz-
tos tudatban, hogy a szocialista rendszer 
többre képes mai fokánál. 

A vitában résztvevők egész társadamunk 
képviseletében adtak hangot ennek. Véle-
ményt nyilvánított bányász, közalkalma-
zott, vasas, egyetemi tanár, építőmunkás, 
orvos, gépkocsivezető, művész, mezőgazda-
sági munkás, kereskedő. Gondolataik sok-
színűek voltak, mint maga az élet. Felölel-
tek minden feladatot, amelynek megoldá-
sára megértek a feltételek, és amelyben 
előrelépést vár a társadalom, a szakszerve-
zeti mozgalom. Ez a sokszínűség volt az, 

amit a főtitkár zárszavában úgy jellem-
zett, hogy felelősségérzetet és tenniakarást 
sugároz, és azt a határozott kívánságot fe-
jezi ki, hogv célia'nkért következetesen 
dolgozzunk tovább, mielőbb leküzdjük az 
akadá'yokat. amelyek ma még fékezik az 
előrehaladást. 

A felszólalók példák tömegével bizonyí-
tották, hogv nincs olyan munkahely — 
legyen az üzem, kórház, vagv államigaz-
gatási hivatal —, ahol következetes, fe-
gyelmezett munkával, takarékossággal, a 
túlbonyolítás megszüntetésével, sok beszéd 
helvett több cselekedettel ne lehetne a 
ma :nál többet tenni. 

Hogyan lehetne tömören összegezni a 
XXIII. kongresszus mondanivalóját, amely 
tartalmazta mindazt, amire eddig töreked-
tünk. és ami a jövőben fő tennivalónk 
lesz? Erősíteni a munkáshata'mat, segíteni 
társadalmi ..célunkat, a szocialista éoítést; 
még következetesebben érvényesíteni szo-
cialista elveinket a társadalmi élet minden 
területén; sec ' t e -u népgazdaságunk felada-
tainak mego'dását, azt. hogy hazánkban 
tov''"b jav-lton a dolgozó ember élete. 

Az ötödik ötéves t°rv vo->zó céljai a 
a kon->ress7"s időn->n'jában ismer-

t*k voltak, hiszen a Magyar Szocia-
lista Munkáspárt Központi Bizottsága a 
közelmúltban fogadta el a terv irányelve-
it. A kongresszuson meggyőződéssel vallot-
ták. ho<ry az új ötéves terv céljai reálisak, 
lelkesítőek, m-rt biztosítják a népgazda-
ság, tehát az életszínvonal további fejlődé-
sét. Olyan célok ezek, amelyeknek eléré-
sét a dolgozó nép, a szakszerveretek, az 
egész társadalom sürgeti. Am;ről a lapok-
ban is nanonta olvashatunk: hatékonyság, 
minőség, fegyelem, körültekintő ioar- és 
gyártmányfejlesztés, következetesség a 
határozatok végrehajtásában, a központi 
irányítás, egyszersmind önállóság a válla-
lati életben. 

Az ú j ötéves terv — ez is elhangzott a 
kongresszuson — felraizolja a továbbra is 
felfelé ívelő pályát. Mert ilyen nagy fel-
adatokat — minden gondja ellenére — 
csak olyan társadalom képes kitűzni, 
amelynek nem h'ányzik sem ereje, sem 
képessége e célok eléréséhez. 

I * M . 

Sarlós Islván látogatása 
Szekszárdon 

Sarlós István, az MSZMP a szekszárdi 505. számú ipari 
Politikai Bizottságának tag- szakmunkásképző intézetet, 
ja, a Hazafias Népfront Or- (MTI) 

Új víztorony 
Hosszú idő óta tartó ivó-

vízgondot old meg a 27 ezer 
lakosú Nagykőrösön feléoült, 
tízmillió forint beruházással 
elkészült hétszáz köbmétere* 
víztorony. 

Jövőre már dolgozik az ú j 
vízmű is. 

szágos Tanácsának főtitkára 
hétfőn Tolna megyébe láto-
gatott. Délelőtt Szekszárdon 
K. Papp József, a Tolna me-
gyei pártbizottság első titká-
ra tájékoztatta a megye po-
litikai. társadalmi és gazda-
sági helyzetéről. A megbe-
szélésen részt vettek Hor-
váth József és Somi Benjá-
min, a megyei pártbizottság 
titkárai is. Ezután Sarlós 
István a megyebeli pártakti-
visták gyűlésén az időszerű 
belpolitikai kérdésekről tar-
tott tájékoztatót, majd ta-
lálkozott a Hazafias Nép-
"ront Tolna megyei bizott-
ságának vezetőivel. 

Délután K. Papp József 
társaságában Tolna megye 
székhelyével ismerkedett, 
felkereste a városi tanácsot. 
A tanácsházán Szabó Gézá-
val, a városi pártbizottság 
titkárával és Császár József 
tanácselnökkel folytatott esz-
mecserét. Ezután a megyei 
és városi vezetők társaságá-
ban megtekintette a Balassa 
János megyei kórházat, majd 

Dr. Komócsin Mihály 
előadása a Sajtóházban 

A szerkesztőségi pártalap-
szervezetek rendezésében 
tegnap délután pártnap ke-
retében dr. Komócsin Mi-
hály, a megyei pártbizottság 
első titkára tartott előadást 
Szegeden, a Sajtóházban, 
a Csongrád megyei úiságírók 
és a lapkiadás vezető mun-
katársai számára. 

Az előadás keretében rész-
totesen beszélt a Központi 
Bizottság legutóbbi ülésének 
határozatáról, amely — mint 

ismeretes — értékelte a IV. 
ötéves terv eddigi eredmé-
nyeit, állást foglalt az V. 
ötéves terv és az 1976. évi 
népgazdasági terv irányéi 
veivel kapcso'atban, majd 
szólt a pártmunka időszerű 
kérdéseiről. A megyei párt-
bizottság első titkára vála 
szolt azokra a kérdésekre is. 
amelyeket a szerkesztőségek 
a megye orobl4máit illetően 
eljuttattak részére. 

430 ezer épült 

A IV. ötéves terv egyik fontos szociálpolitikai célja a la-
k :sénítési nr-g-am teljesítése volt. A terv, 1970 és 1975 
között, 400 000 la'tóz f lé í ését írta elő A tervezettnél 30 ezer-
rel több lakás kés-ült cl, és mintegy 1.5 millió ember Jutott 
ú j lakáshoz. Képünkön: b ázz vári elemekből épülő ú j 

lakótelep 


